
Protokół Nr VII/2011 
z obrad VII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

z dnia 25 maja 2011 r. 
Obrady VII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzył o godz. 12-tej  Pan Feliks Mikulski – 
Przewodniczący Rady Gminy. 
Powitał radnych, Wójta Gminy oraz pracowników Urzędu, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. Na sali znajduje się 15 
radnych, co stanowi kworum  niezbędne do podejmowania  prawomocnych uchwał. 
Przewodniczący  przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Sprawy regulaminowe: 

a) zatwierdzenie porządku obrad. 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Przywidz za 2010 rok 
b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Przywidzu za 2010 

rok 
c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Przywidzu za 

2010 rok. 
4) uchylenia uchwały Nr XIX/178/2004 R.G. Przywidz z dnia 22.12.2004r. w sprawie przystąpienia 
do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obrębu wsi Miłowo. 
5) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu 
geodezyjnego Nowa Wieś Przywidzka, gmina Przywidz 
6) przystąpienia do realizacji zadania pn. „Opracowanie  inwentaryzacji  wyrobów zawierających 
azbest i program usuwania azbestu w Gminie Przywidz na lata 2012 – 2032 wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko”. 
7) ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, a także planu sieci szkół 
podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę  Przywidz oraz granic ich obwodów. 
8) warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Przywidzu 
9) zatwierdzenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie dla Gminy Przywidz na lata 2011 – 2015. 
10) w sprawie zmian w budżecie Gminy Przywidz na 2011 rok 
11) Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
12) Wnioski i oświadczenia radnych. 
13) Zakończenie obrad. 
Zapytał, czy są uwagi do w/w porządku obrad. 
Wójt Gminy -  wnioskował o zmianę kolejności punktów tj. o przesunięcie pkt 5.7. do pkt. 5.1. 
Przewodniczący Rady Gminy – poddał  pod głosowanie porządek obrad ze zmianą wniesioną przez 
Wójta Gminy. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w porządek obrad. 
 
ad.2b. Radni jednogłośnie  przyjęli  protokół z ostatniej sesji Rady Gminy . 
Przewodniczący Rady Gminy -  powitał p. Podkomisarz Katarzynę Kwiatkowską – Komendanta 
Policji w Kolbudach. 
Głos zabrała p. Katarzyna Kwiatkowska , która powiedziała, że w dniu 1 kwietnia br. objęła 
dowództwo Komisariatu Policji w Kolbudach. Komisariat Policji w Kolbudach obejmuje swoim 
zasięgiem teren gminy Kolbudy i gminy Przywidz. Na terenie gminy Przywidz ma swoją siedzibę  
I-wszy Zespół Prewencji  w składzie 4 osób tj. dzielnicowy i 3 funkcjonariuszy prewencji, pełniący 



zwykle służby patrolowe. Natomiast obsługę zdarzeń kryminalnych, przestępstw prowadzi Zespół 
Kryminalno- Śledczy w Kolbudach. 
Dodała, że w Policji pracuje 7 lat. Jest to jej pierwsze stanowisko kierownicze. Jest absolwentką 
Wydziału Prawa i Administracji. Ukończyła również studia podyplomowe z zakresu zarządzania na 
Uniwersytecie Gdańskim. Do tej pory pracowała w Komendzie Powiatowej Policji w Pruszczu 
Gdańskim. 
Jeśli Państwo macie zastrzeżenia  co do ładu, porządku publicznego, proszę zawiadamiać mnie. 
Może być zawiadomienie telefoniczne. Wówczas P. Komendant będzie mogła wysyłać patrole. 
Czy mają Państwo jakieś pytania – zapytała p. K. Kwiatkowska. 
Radny Eustachy Kalinowski -  prosił o podanie numeru telefonu. 
P. K. Kwiatkowska -  telefon stacjonarny : 7854315   7854316 oraz  komórka – 691490994 
 
ad.3. Pan Marek Zimakowski – Wójt Gminy -  przedstawił informację z działalności i realizacji 
podjętych uchwał w okresie międzysesyjnym. ( informacja stanowi załącznik do protokołu) . 
ad.4. Interpelacje radnych. 
Nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy -  przekazał podziękowanie od Zespołu Szkół w Przywidzu  dla Rady 
Gminy za wsparcie organizacji „Święto Polskiej Niezapominajki”. Przypomniał, iż Rada Gminy 
była fundatorem nagrody głównej – roweru. 
ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, a także planu sieci szkół 
podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę  Przywidz oraz granic ich obwodów. 
Pani Grażyna Kłęk -  sekretarz gminy  udzieliła wyjaśnień do w/w projektu uchwały. Powiedziała, 
że zgodnie z ustawą o systemie oświaty, rada gminy ustala sieć prowadzonych przez gminę 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  w szkołach podstawowych. Uchwała w 
sprawie sieci funkcjonuje w naszej gminie od 2004 roku i dlatego należało dokonać należnych 
zmian. Zmiana obwodów szkół dotyczy uczniów rozpoczynających naukę w szkołach         
podstawowych i gimnazjum. Uczniowie, którzy już uczęszczają  do szkół, kontynuować będą naukę 
w tej samej szkole. Proponowane obwody są w granicach sprzed 2009 roku, kiedy to wprowadzono 
zmiany. 
Pan Robert Deja – Przewodniczący Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu  - przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy  - odczytał projekt uchwały  w sprawie ustalenia oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych, a także planu sieci szkół podstawowych i gimnazjum 
prowadzonych przez Gminę Przywidz oraz granicach ich obwodów. 
Uwag nie wniesiono. 
Rada w głosowaniu 15 - „za” (jednogłośnie)  podjęła w/w uchwałę. ( uchwała Nr VII/22/2011 
w załączeniu) 
2) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Przywidz za 2010 rok 
P. Barbara Borowska – Skarbnik Gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Powiedziała, że zgodnie z art.270 ustawy o finansach  publicznych roczne sprawozdanie finansowe, 
jednostki samorząd terytorialnego zarząd przekazuje organowi stanowiącemu w terminie do dnia 31 
maja  roku następującego po roku budżetowym. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – Teodor Formela -  przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w uchwały. 
Pan Feliks Mikulski  - odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Gminy Przywidz za 2011 rok. 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie w/w uchwałę. 
 Rada w głosowaniu 15 - „za” (jednogłośnie)  podjęła w/w uchwałę. ( uchwała Nr VII/23/2011 
w załączeniu). 
3) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Przywidzu za 2010 rok 
P. Barbara Borowska – Skarbnik Gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 



Powiedziała, że zgodnie z art.53 ustawy o rachunkowości  roczne sprawozdanie finansowe, 
jednostki samorząd terytorialnego podległej gminie podlega zatwierdzeniu przez organ 
zatwierdzający, nie później niż 6 miesięcy od dnia bilansowego. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – Teodor Formela -  przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w uchwały. 
Przewodniczący Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu – Robert Deja  -  przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
Pan Feliks Mikulski  - odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania 
finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w  Przywidzu za 2011 rok. 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie w/w uchwałę. 
 Rada w głosowaniu 15 - „za” (jednogłośnie)  podjęła w/w uchwałę. ( uchwała Nr VII / 24  /2011 
w załączeniu). 
4) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Przywidzu za 2010 
rok. 
P. Barbara Borowska – Skarbnik Gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Powiedziała, że zgodnie z art.53 ustawy o rachunkowości  roczne sprawozdanie finansowe, 
jednostki samorząd terytorialnego podległej gminie podlega zatwierdzeniu przez organ 
zatwierdzający, nie później niż 6 miesięcy od dnia bilansowego. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – Teodor Formela -  przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w uchwały. 
Przewodniczący Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu – Robert Deja  -  przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
Pan Feliks Mikulski  - odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania 
finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej  w  Przywidzu za 2011 rok. 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie w/w uchwałę. 
 Rada w głosowaniu 15 - „za” (jednogłośnie)  podjęła w/w uchwałę. ( uchwała Nr VII/ 25  /2011 
w załączeniu). 
5) uchylenia uchwały Nr XIX/178/2004 R.G. Przywidz z dnia 22.12.2004r. w sprawie przystąpienia 
do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obrębu wsi Miłowo. 
P. Dorota Adamska – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego -   uchwała w sprawie 
przystąpienia do opracowania miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego uchylana 
niniejszą uchwałą została podjęta w 2004 roku i nie doczekała się kontynuacji. Przed 
zrewidowaniem  zamierzeń planistycznych gminy zgodnie z aktualnymi potrzebami i 
możliwościami, uchylenie  wskazanej uchwały wydaje się zasadne i ma na celu uporządkowanie 
materii planistycznej. 
Przewodniczący Rady  - zapytał czy są uwagi do w/w projektu uchwały? 
Uwag radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady  -  odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie nad uchwałą. 
Rada w głosowaniu: 13 - „za” i 2 „wstrzymujących się” podjęła w/w uchwałę ( w zał. Uchwała Nr 
VII/ 26/2011) 
6) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu 
geodezyjnego Nowa Wieś Przywidzka, gmina Przywidz 
Pani Dorota Adamska -  w uzasadnieniu do uchwały powiedziała, że plan obejmuje obszar części 
obrębu geodezyjnego Nowa Wieś Przywidzka obejmującego fragmenty wsi: Nowa Wieś 
Przywidzka, Roztoka, Majdany. Podjęcie niniejszej uchwały pozwoli na wprowadzenie nowych 
zasad zagospodarowania terenów oraz określenie warunków ich zabudowy, mając na względzie ład 
przestrzenny i zrównoważony rozwój obszaru objętego planem. 
Przewodniczący Rady  - zapytał czy są uwagi do w/w projektu uchwały? 
Uwag radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady  -  odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie nad uchwałą. 



Rada w głosowaniu: 15 - „za” (jednogłośnie)  podjęła w/w uchwałę ( w zał. Uchwała Nr VII/ 
27/2011) 
7) przystąpienia do realizacji zadania pn. „Opracowanie  inwentaryzacji  wyrobów zawierających 
azbest i program usuwania azbestu w Gminie Przywidz na lata 2012 – 2032 wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko”. 
 Wójt Gminy -  przedstawił uzasadnienie  do w/w uchwały. ( w zał.) 
Przewodniczący Rady  - zapytał czy są uwagi do w/w projektu uchwały? 
Uwag radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady  -  odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie nad uchwałą. 
Rada w głosowaniu: 15 - „za” (jednogłośnie)  podjęła w/w uchwałę ( w zał. Uchwała Nr VII/ 
28/2011) 
8) warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Przywidzu 
Pani Teresa Baski – kierownik GOPS -  przedstawiła uzasadnienie do w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady  - zapytał czy są uwagi do w/w projektu uchwały? 
Uwag radni nie zgłosili. 
Opinia komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
Przewodniczący Rady  -  odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie nad uchwałą. 
Rada w głosowaniu: 15 - „za” (jednogłośnie)  podjęła w/w uchwałę ( w zał. Uchwała Nr VII/ 
29/2011) 
9) zatwierdzenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie dla Gminy Przywidz na lata 2011 – 2015. 
P. Teresa Baski  - przedstawiła uzasadnienie do w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady  - zapytał czy są uwagi do w/w projektu uchwały? 
Uwag radni nie zgłosili. 
Opinia komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
Przewodniczący Rady  -  odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie nad uchwałą. 
Rada w głosowaniu: 15 - „za” (jednogłośnie)  podjęła w/w uchwałę ( w zał. Uchwała Nr VII/ 
30/2011) 
10) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2011 rok. 
P. Barbara Borowska – skarbnik gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady  - zapytał czy są uwagi do w/w projektu uchwały? 
Uwag radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej  była pozytywna. 
Przewodniczący Rady  -  odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie nad uchwałą. 
Rada w głosowaniu: 15 - „za” (jednogłośnie)  podjęła w/w uchwałę ( w zał. Uchwała Nr VII/ 
31/2011) 
1. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
Pani Czesława Oleś -  sołtys Jodłowna -  p. Wójt Gminy ma program utworzenia Straży Gminnej w 
celu utrzymania  ładu i porządku publicznego, ograniczenia prędkości . W czasie dni 
weekendowych  przez Jodlowno jeździ duża ilość samochodów, które przekraczają prędkość.  Co 
Pani Komendant Posterunku Policji sądzi o powołaniu Straży Gminnej? Czy będzie ona efektywna? 
2) czy istnieje możliwość ustawienia radaru w Jodłownie? 
3) sołectwo organizuje festyn  na ok. 100 osób. Czy organizatorzy muszą powiadomić o 
festynie Policję? 
Przewodniczący Rady -  strażą gminną zajmuje się rada na wniosek  radnego, a nie Wójta . 
P. Katarzyna Kwiatkowska – Komendant Policji w Kolbudach -   jeśli chodzi o Straż Gminną -  
Policja z Powiatu Gdańskiego nie jest przeciwna  tworzeniu takiego rodzaju organu, ale trzeba mieć 
na uwadze zasady celowości powoływania takiego podmiotu, czy ten organ będzie efektywny. Jeśli 
straż będzie dobrze obsadzona to wówczas może czuwać efektywnie nad bezpieczeństwem 
mieszkańców. Jeśli chodzi o kwestie ograniczenia prędkości – istnieje możliwość, aby straż gminna 



w ramach swych działalności kontrolowała prędkość poprzez fotoradary. Dodała, że nie wszystkie 
formy represji powodują wpływy do Gminy. Ustawodawca w myśl ustawy prawo o ruchu 
drogowym nie daje możliwości karania przez 180 dni mandatem karnym przez straż gminną. 
Należy się spodziewać, że drogą  Nr 221 będą jeździć osoby spoza gminy. Ciężko będzie ich 
zmusić do stawiennictwa. Trzeba będzie zebrać materiały dowodowe. Obsługa zdarzenia będzie 
wykonywana przez strażników gminnych, a dochód z mandatu będzie dochodem Skarbu państwa a 
nie gminy. 
Jeśli chodzi o etaty, to co najmniej 2 powinny być. 
Komenda Policji w Pruszczu Gdańskim dysponuje 1 radarem. Koszt takiego urządzenia – 9 tys. zł. 
Jeśli chodzi o festyn, to warto by powiadomić Policję. 
Wójt Gminy -  jeszcze raz Państwa utwierdzę, jak to jest ze Strażą Gminną  jak jest wniosek 
radnego, to Rada podejmuje temat  a Wójt wykonuje zalecenie. Takie zalecenie wykonałem. Jeśli 
Rada rozpatruje jakiś temat, to bierze pod  uwagę aspekt ekonomiczny i zasadność.  Na temat 
tworzenia straży gminnej, toczą się na razie rozmowy. Radny złożył wniosek o powołaniu straży, na 
pewno miał ku temu podstawy. A u nas już pojawiają się emocje i wrogość. Jeszcze sprawa nie 
zakończona a już są głosy o referendum. Całe rodziny żyją już zagrożeniem. Niektóre osoby, które 
są przeciwne powołaniu straży gminnej, okazało się, że mają coś na sumieniu. Pojawiły się 
informacje, które wprowadzały w błąd mieszkańców. Było to działanie szkodliwe, które 
spowodowało, że wiele osób podchodzi do tematu ostrożnie Temat przekraczania prędkości na 
drodze wojewódzkiej od wielu lat jest podnoszony.  Nic się nie zmieniło. Musimy sami zadbać o 
swoje bezpieczeństwo. Nie chodzi tu o Policję, bo Policja jest obecna, ale, że kilkunastu  
policjantów na 2 gminy jest to za mało. Ktoś powiedział, że „czarne scenariusze” przedstawiam, 
jeśli chodzi o bezpieczeństwo. Nie każdego stać, aby reagować na zdarzenia. Podam przykład 
zdarzenia z niedzieli. Po bulwarze jeździły quady, nikt nie zwrócił im uwagi, być może mieszkańcy 
boją się obraźliwych słów, czy wyjazdów do Sądu w charakterze świadków. Zwróciłem uwagę 
jeżdżącym po bulwarze. Na tą chwilę nikt nie zabroni radnym dyskutować  o powołaniu Straży 
Gminnej. Poczekajmy na końcowy efekt. Na posiedzeniu komisji był Komendant Straży Gminnej z 
Pelplina, który przedstawił informację na temat funkcjonowania straży gminnej. Ostatnie co biorą 
straże gminne pod uwagę- to mandaty, pod warunkiem, że nie występuje patologia, która miała 
miejsce w pewnej gminie  i dlatego rozwiązano tam straż gminną. Jeśli coś powołujemy, to 
mieszkańcy podejmują decyzję poprzez radnych. Nie po to aby być nękanym, tylko po to, aby to 
działanie  pomagało poprawić bezpieczeństwo. 
Pan Wiesław Spisak  - sołtys Starej Huty -  nie ma zdania co do zasadności powołania straży 
gminnej, ale z tego co wie, to nasza Policja radzi sobie na naszym terenie. Możne by wspomóc 
Policję finansowa.   
Komendant Posterunku Policji w Kolbudach -  czym innym jest wykonywanie czynności 
patrolowych, interwencyjnych zdarzeń, a czym innym jest, jeśli ktoś jest świadkiem wykroczenia. 
Można takie zdarzenie zgłosić już po zdarzeniu. 
Wójt Gminy -  prawo jest dobre, ale gorzej z egzekucją tego prawa. Jeśli chodzi o aspekt 
ekonomiczny, to Konstytucja nam zapewnia bezpieczeństwo. Jeśli chodzi o dofinansowanie straży 
granicznej czy Policji, to wspieramy ich finansowo. Jeśli kupimy Policji radar, to wykraczamy poza 
nasze obowiązki i później staje się  to naszym obowiązkiem. Do tej pory gmina dofinansowała 
zakup samochodu dla Policji, zakup paliwa, 2 komputery. Wójt uważa, że jest za mała obsada 
Posterunku Policji w Kolbudach. Dalsze dofinansowanie Policji przez Gminę nie ma sensu. 
Radna Maria Ścibek -  przez wieś Marszewska Kolonia przebiega droga polna. Samochody jeżdżą i 
na tej drodze przekraczają prędkość. Jaka jest możliwość patroli  Policji na takich drogach? 
Pani Katarzyna Kwiatkowska – patrole są wysyłane, gdzie coś się dzieje. Wystarczy nas 
powiadomić telefonicznie. Dyrektorzy szkół i sołtysi w Kolbudach piszą do nas pisma. 
Radna Barbara Talaśka -   czy ilość dzieci jest adekwatna na stan 1.09.2011r. Powiedziano nam, że 
tak.  Rada podjęła uchwałę o zmianę obwodów . Okazuje się, że ilość dzieci  jest na dzień 1.09.  
zupełnie inna. Dlatego, zanim p. Wójt podpisze godziny dodatkowe , chciałabym, aby uaktualnić  
arkusze organizacyjne.  Aby nie było tak, że w szkołach np. 10 godzin dodatkowych jest na  10 



dzieci, a w drugiej na 20. 
Wójt Gminy -  odbyły się spotkania z dyrektorami szkół. Arkusze organizacyjne nie są jeszcze 
podpisane. Pytaliśmy dyrektorów jak sytuacja będzie wyglądać po zmianie obwodów. 
Radna Barbara Talaśka -  ale ilość dzieci jest po staremu. 
Skarbnik Gminy – dyrektorzy szkół zostali zobowiązani do aktualizacji stanu uczniów w terminie 
do 31.05.br. 
Wiceprzewodniczący Rady – p. Robert Deja -  każdy członek komisji oświaty otrzymał ksero 
arkusza organizacyjnego, gdzie wyznaczono w dwóch kolorach stan uczniów przed zmiana i stan 
uczniów po zmianie. Na tej podstawie podjęliśmy uchwałę. 
Skarbnik Gminy -  kolorami zaznaczono godziny do dyspozycji organu i dyrektora. 
Pani Bożena Galikowska -  sołtys Miłowa - na spotkaniu z sołtysami przedstawiono harmonogram 
remontów dróg w Gminie. W dniach 24.05  i 25.05. zaplanowano remonty dróg w Miłowie. Nie 
było równiarki w tych dniach w Miłowie.  Należało nas powiadomić o tym, że nie będzie sprzętu w 
Miłowie.  Taka współpraca z sołtysami to chyba jakieś nieporozumienie. 
P. Jerzy Jusiak – kierownik Gospodarki Komunalnej i Inwestycji -   Na prośbę sołtysa Marszewa, 
którzy w dniu 28.05. mają festyn, przerzucono sprzęt do tego sołectwa, celem przygotowania placu 
na festyn.  Poza tym  pracownik wytłumaczy się przed sołtysem  dlaczego nie wysłał sprzętu w dniu 
24.05 do Miłowa. 
ad.9 Wnioski i oświadczenia radnych 
Radny Eustachy Kalinowski -  dlaczego pracownik ma się tłumaczyć przed sołtysem, a nie przed 
kierownikiem? 
Pan Jerzy Jusiak -  najpierw zapytam się pracownika, dlaczego takie coś wystąpiło. Oczywiście 
mogę p. Sołtys dać odpowiedź. 
Radny Marcin Galikowski -  złożył wniosek, aby sesje odbywały się  w godzinach 
popołudniowych.  Dzisiaj na sesji nie ma ani jednego mieszkańca. Do pracowników Urzędu pytania 
mamy na komisjach. Przy głosowaniach nad uchwałą, radni wszystko wiedzą o niej. 
Jest wniosek p. Dyrektor GOK, aby sesje odbywały się w czwartki a nie w środy, gdyż to koliduje 
jej z zajęciami. 
Przewodniczący Rady Gminy -  w samorządach innych sesje odbywają się w godzinach 
przedpołudniowych. 
Pan Wiesław Spisak -  12-ta jest to godzina, która rozbija nam cały dzień.  Sesję zrobić albo rano 
albo w godzinach popołudniowych. 
Radny Robert Deja -  rozumiem, że komisje będziemy robić do południa a sesje w godzinach 
popołudniowych . Niech radni zdecydują o której mają się odbywać posiedzenia. 
Wójt Gminy -  jeszcze przypomnę, że pracowników Urzędu obowiązuje Regulamin pracy, który nie 
pozwala, aby urzędnik pracował po godzinach. Nie ma nadgodzin. Praca rady to też praca. 
Nieważne jakie godziny. Jeśli w innych samorządach można  pracować w godzinach 
przedpołudniowych, to dlaczego akurat u nas nie można. Nie to, abym był przeciwny jakiejkolwiek 
godzinie odbywania posiedzeń Rady. Proszę Państwa, czy po 8 godzinach pracy jesteście tacy 
świeży, aby dyskutować. Tutaj chodzi  o to, aby tą pracę wykonać w taki sposób, aby decyzje na 
sesji  zapadały przy  świeżym  umyśle. Wy nie musicie mieć wsparcia od mieszkańców, wy macie  
podejmować  decyzje słuszne i  poparte opiniami mieszkańców. Radni maja czas, aby spotykać się 
z mieszkańcami w terenie. Tutaj jest praca, a nie dyskusja w nieskończoność. Uważam, że wzorem 
innych samorządów, powinny być posiedzenia w godzinach przedpołudniowych. 
Poza tym, gdy coś się stanie po godzinach pracy urzędnikowi, to kto weźmie na siebie ciężar 
odpowiedzialności? Jeśli chodzi o sołtysów, spotkania odbywają się o godz. 10-tej. 
Radny Marcin Galikowski -   jako radni najwięcej korzystamy z posiedzenia komisji. Jeśli chodzi o 
uchwały, to radni nie dyskutują na sesji, bo o wszystkim dowiedzą się na komisji. Mamy punkt w 
porządku obrad: zapytania mieszkańców Gminy Przywidz  i o to najbardziej chodzi, aby 
mieszkańcy mogli przyjść na sesję. 
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o posiedzenia w innych samorządach, a znam opinie i jeżeli sprawa 
dotyczy konkretnej miejscowości, wówczas pojawiają się zainteresowani mieszkańcy i biorą udział 



w dyskusji. Na posiedzeniach komisji również mogą być mieszkańcy, przecież komisje nie są tajne, 
poza wyjątkami.  Nam chodzi, aby popracować na sesji i mieć czas na pracę w Urzędzie. Decyzja 
należy do Państwa.   
Przewodniczący Rady Gminy -  wniosek został przyjęty i będziemy dyskutować na komisjach. 
Zapytał czy są jeszcze jakieś wnioski i oświadczenia radnych. 
Nie zgłoszono. 
ad.10.  Zakończenie obrad. 
O godz. 13.20 Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady VII zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Przywidz. 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: G. Pożoga 
 
 


